

သာသနာအတွက် သမ္မာကျမ်းစာဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များ

Biblical Directives for Missions

သာသနာလုပ်ငန်းသည် ခရစ်ယာန်အသင်းတော်၌ မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည်။ ၎င်းတွင် အခွင့်ထူး နှင့် တာဝန် နှစ်ခု ရှိသည်။ Missions များသည် အသင်းတော်၏ သဘောသဘာဝနှင့် သက်ဆိုင်ပြီး လူသားတိုင်း၏ အသက်ရှူခြင်းကဲ့သို့သော သဘာဝ အတိုင်း ဖြစ်သင့်သောကြောင့် အသင်းတော်အပေါ် တွန်းအားပေး ခြင်းမဟုတ်ပါ။ မစ်ရှင်လုပ်ပိုင်ခွင့်သည် အသင်းတော်၏ဖွဲ့စည်းပုံ၊ စရိုက်လက္ခဏာ၊ ခေါ်ဆိုမှုနှင့် ဘုရားကျောင်းပုံစံ တို့မှ ဖြစ်လာသည်။ ၎င်းသည် “အခေါ်ခံရသောလူများ” (ekklesia) မှဖြစ်သည်။ မျှော်လင့်ချက်၊ အသက်နှင့် ရွေးနှုတ်ခြင်းဆိုင်ရာ သတင်းစကားသည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ပြင်ပရှိလူများဆီ ပေးပို့ရန်ဖြစ်သည်။ အသင်းတော်၏ သီးခြားတာဝန်ကို အောက်ပါ အတိုင်း စာလုံးပေါင်းနိုင်သည်။ (George Peters, A Biblical Theology of Missions, 213)



ခရစ်ယာန်အသင်းတော်သည် အောက်ပါအတိုင်းလုပ်ဆောင်ရန် ကြီးလေးသောတာဝန်ရှိသည်။

- 1) ဘုရားသခင်၏ ကယ်တင်ရှင်၊ စကြဝဠာ၏ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် အရှင်သခင်၊ လူသားတို့၏ တရားသူကြီးဖြစ်သော ခရစ်တော်ကို မျက်ဝါးထင်ထင်၊ လောကနှင့် လူတစ်ဦးချင်းထံ ပါးနပ် ထိရောက်စွာ ဆွဲဆောင်တင်ပြရန် ဖြစ်သည်။
- 2) အပြစ်များကို ခွင့်လွှတ်ခြင်းနှင့် ဘဝအသစ်ကို တွေ့ကြုံခံစားနိုင်စေရန်အတွက် အပြစ်များကို နောင်တရခြင်းအားဖြင့် ယေရှုခရစ်နှင့် ယုံကြည်ခြင်းသို့ လူတို့ကို ပို့ဆောင်ရန်။ ထာဝရအသက်ကို အမွေဆက်ခံရန်နှင့် ဘုရားသခင်နှင့် ထာဝရမိတ်သဟာယဖွဲ့လိုလျှင် လူသည် တစ်ဖန်မွေးဖွားလာရမည်ဖြစ်သည်။
- 3) ဗတ္တိဇံခံခြင်း အုပ်ချုပ်မှုဖြင့် ယုံကြည်သူများကို စုစည်းကာ လည်ပတ်နေသော ခရစ်ယာန်အသင်းတော်များအဖြစ် တည်ဆောက်ရန်။ ခရစ်ယာန်မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်းသည် ခရစ်ယာန်အသက်တာ၏ အရေးကြီးသောအစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်သည်။

- 4) ခရစ်ယာန်အယူဝါဒ၊ ခရစ်ယာန်အသက်တာဆိုင်သော မူများနှင့်အလေ့အကျင့်များ၊ ခရစ်ယာန်မိတ်သဟာယနှင့် ဝတ်ပြုခြင်းကို လူတို့အား စောင့်ထိန်းရန် သွန်သင်ပေးခြင်းတို့ဖြစ်သည်။ ဤသည်မှာ သွန်သင်ခြင်းနှင့် ခရစ်ယာန်တပည့်များ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။
- 5) ဘုရားသခင်နှင့် သူ၏နှုတ်ကပတ်တော်များကို နာခံပြီး သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ သန့်ရှင်းသောအသက်တာတွင် သူတို့ကို လေ့ကျင့်ပေးရန်ဖြစ်သည်။ ခရစ်ယာန်အသက်တာသည် သဘာဝလွန်စံနှုန်းများနှင့် တောင်းဆိုမှုများကြောင့် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်နှင့် နှုတ်ကပါဌ်တော်ကို အကြွင်းမဲ့မီခိုအားထားမှသာ အသက်ရှင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ သင်ခန်းစာများကို စောစီးစွာ မသင်ယူနိုင်လျှင် ခရစ်ယာန်အသက်တာတွင် စိတ်ပျက်စရာများနှင့် မနာလိုစိတ်များ ဝင်လာတတ်သည်။ ဤသည်မှာ သမ္မာကျမ်းစာ စံနှုန်းများအတိုင်း အသက်မရှင်သော မရေမတွက်နိုင်သော ယုံကြည်သူများ၏ အဖြစ်ဆိုးဖြစ်သည်။

သုံးပါးတစ်ဆူဘုရား (God Triune) သည် စစ်မှန်သောသာသနာပြုလုပ်ငန်းအားလုံးကို ရေးသားအစပြုသူဖြစ်သည်။ ဝိညာဉ်ကယ်တင်ခြင်း၌ လုပ်ဆောင်သော သုံးပါးပေါင်းတစ်ဆူကို 2 Peter 1:2-3 တွင် တမန်တော်ပေတရုက ရှင်းလင်းစွာဖော်ပြထားသည်- “ဘုရားသခင်ကို၎င်း၊ ငါတို့သခင်ယေရှုကို၎င်း၊ သိသောဉာဏ်အားဖြင့်၊ ကျေးဇူးတော်နှင့် ငြိမ်သက်ခြင်း သည် သင်တို့၌များပြားပါစေသော။ ထိုသို့နှင့်အညီ ငါတို့ကိုဘုန်းတန်ခိုးတော်နှင့် ခေါ်တော်မူသော ဘုရားကို သိသောဉာဏ်အားဖြင့်၊ ငါတို့အားအသက်ရှင်ခြင်း၊ ဘုရားဝတ်၌ မွေ့လျော်ခြင်းနှင့်စပ်ဆိုင်သော အရာရှိသမျှတို့ကို ဘုရားတန်ခိုး တော်သည် ပေးသနားတော်မူပြီ။”

ခမည်းတော်သည် ထာဝရတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ သူသည် သူ၏သားတော်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးသည့် အသက်တာ (တက်ကြွစွာ နာခံခြင်း)၊ လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင် အသေခံခြင်း (သည်းခံခြင်း) နှင့် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်သည် သူ့ရွေးချယ်ထားသော လူတို့၏ စိတ်နှလုံးတွင် ပြန်လည်မွေးဖွားပြီး ကျိန်းဝပ်ရန် သားတော်အား တာဝန်ပေးခဲ့သည်။ ကျွန်ုပ်တို့အား ဘုရားသခင်ပေးထားသော သမ္မာကျမ်းစာသည် သာသနာပြုစာအုပ်ဖြစ်သည်။ Graham Scroggie က သူ့စာအုပ်တွင် သင့်လျော်စွာ ခေါ်ဝေါ်သည့် “Unfolding Drama of Redemption” အကြောင်းဖြစ်သည်။ မစ်ရှင်များနှင့်ပတ်သက်၍ မှန်ကန်သောအမြင်တစ်ခုရရှိရန် ဤစာအုပ်ကို စူးစမ်းလေ့လာပြီး နက်နဲစွာ ရေးပါမည်။

မှန်ကန်သောသမ္မာကျမ်းစာဆိုင်ရာ မစ်ရှင်များအတွက် မရှိမဖြစ်အချက်သုံးချက်ရှိသည်။ ၎င်းတို့မှာ-

၁။ လူသား၏စိတ်ဆင်းရဲခြင်းဒုက္ခ

၂။ ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော် ရည်ရွယ်ချက်

၃။ အသင်းတော်အတွက် သီးခြားလုပ်ပိုင်ခွင့် တို့ဖြစ်သည်။

ဤအခြေခံသဘောတရားများ ပေါင်းစည်းသည့်အခါ အသင်းတော်၏ သာသနာပြုလုပ်ငန်းများ အတွက် မူဘောင်ကိုတင်ပြသည်။

1. လူသား၏စိတ်ဆင်းရဲခြင်းဒုက္ခ

ကျမ်းစာညွှန်ကြားချက်များအရ သာသနာပြု ချဉ်းကပ်မှု တစ်ခုလုံး၌ လူသားသည် လုံးဝဒုစရိုက်ဖြစ်ပြီး စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ကိုယ်ကျင့်တရားဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပျက်အားငယ်မှုနှင့် အလွန်ဆိုးရွားသော အခြေအနေတွင် ရှိနေခြင်းကြောင့်ဖြစ်သည်။ လူသည် အပြစ်ကြောင့် ဖောက်ပြန်ပျက်စီးနေပြီး သူ့ကိုယ်သူ ဘယ်သောအခါမှ မကယ်တင်နိုင်ဘဲ သူ့အလိုအလျောက် ဘုရားသခင်ကို ရှာမည်မဟုတ်ပါ။ ခရစ်တော်၏ အပြစ်ဖြေခြင်း၊ အသေခံခြင်းနှင့် ကျေးဇူးတော် ကယ်တင်ခြင်းသာလျှင် လူသား၏ မျှော်လင့်ချက်ကင်းမဲ့ပြီး ကယ်ရာမဲ့သော လူတစ်ဦးသည် ငရဲတွင် ထာဝရ ပြစ်ဒဏ်စီရင်ခြင်းမှ ကယ်တင်နိုင်မည်ဟု သမ္မာကျမ်းစာက အခိုင်အမာဆိုသည်။ ဤသမ္မာကျမ်းစာ သွန်သင်ချက်သည် “နောက်ဆုံးတွင် လောကလူသားအားလုံး ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်မည်ဟူသော universalism ၏ သွန်သင်ချက်နှင့် ဧဝံဂေလိတရား၏အမှန်တရားကြောင့် ယုံကြည်ခြင်းအားလုံးကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စည်းလုံးစေသော ecumenism ၏ သွန်သင်ချက် ” ကို ဆန့်ကျင်တိုက်ခိုက်သည်။

တမန်တော်ပေါလုသည် အသက်ရှင်ခဲ့ဖူးသမျှတွင် အကြီးမြတ်ဆုံးသာသနာပြုဆရာအဖြစ် သတ်မှတ်ခံရနိုင်သည်။ ရောမတို့ထံရေးသောစာတွင် ပေါလု၏သာသနာပြုအမြင် ရောမ ၁:၂၂-၂၀ တွင် လူသား၏လုံးဝယုတ်ညံ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းရှင်းလင်းလင်းဖော်ပြထားသည်။ လေးနက်သော သာသနာပြုရှုထောင့်တွင် လူသားတို့၏ လုံးလုံးလျားလျား အပြစ်ထဲ၌ကျဆုံးမှုနှင့် မိမိကိုယ်ကို မကယ်တင်နိုင်သော အပြစ်သားများ၏ ကယ်တင်ခြင်းဆိုင်ရာအကြောင်းကို စိတ်အားထက်သန်သော သာသနာပြုဆရာ၏အမြင် ပါဝင်သည်။

လူတို့သည် ဝိညာဉ်ရေးအရ မျက်စိကန်းပြီး လွန်ကျူးမှုများ၊ ဒုစရိုက်မှုများတွင် သေဆုံးကြပြီး၊ မူလအပြစ်နှင့် ဒုစရိုက်အပြစ်နှစ်ခုလုံးတွင် စွဲကပ်နေသော ဝိညာဉ်ရေးနှောင်ကြိုးတွင် ရှိနေကြသည်။ သူတို့အတွက် တစ်ခုတည်းသော အဖြေမှာ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် စိတ်နှလုံးကို ပြန်လည်မွေးဖွားခြင်းနှင့် အပြစ်မှ စိတ်ရင်းမှန်ဖြင့် နောင်တရခြင်းနှင့် လက်ဝါးကပ်တိုင် မှာတင်ထားသော ခရစ်တော်အားဖြင့်ဖြစ်သည်။ လူသား၏ လုံးဝဒုစရိုက်မှုဆိုင်ရာ အယူဝါဒကို လက်မခံပဲ လူတွေကို မွေးရာပါ ကောင်းသည်ဟု ရှုမြင်ပါက၊ သာသနာပြုခြင်းဆိုင်ရာ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများသည် ကိုယ်ထူကိုယ်ထ အစီအစဉ်များ၊ လူမှုရေး ပရဟိတလုပ်ငန်းများ၊ စီးပွားရေးအကူအညီ၊ ပြင်ပပညာရေးနှင့် နိုင်ငံရေးတို့အထိ ဖြစ်သွားနိုင်ပြီး အချုပ်အခြာ အာဏာပိုင်ဘုရားသခင်၏ သမ္မာကျမ်းစာအယူဝါဒနှင့် အပြစ်ရှိသောမျိုးဆက်တစ်ခု၏ ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးတော်သည် ပျောက်ဆုံးသွားလိမ့်မည်။

2. ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော် ရည်ရွယ်ချက်

ကယ်တင်ခြင်းကို ဘုရားသခင်က အချုပ်အခြာအာဏာဖြင့် အစပြုပြီး အစွမ်းထက်မြက်သော ရည်ရွယ်ချက်နှင့် ထိရောက်သော ဒီဇိုင်းများဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်သည်။ စစ်မှန်သော Missiology က ဘုရားသခင်သည် သူ၏သက်သေအားဖြင့် လူတို့ကို ကယ်တင်မည်ဟု အခိုင်အမာဆိုထားပြီး၊ ခေါ်ခြင်းခံရသူများသည် ကျိန်းသေ တုံ့ပြန်ပြီး ကယ်တင်ခြင်း ခံရမည်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်၏ မစ်ရှင်ကနေ အာဒံကို ခေါ်တဲ့ “သင်ဘယ်မှာလဲ” (ကမ္ဘာဦး ၃:၉) ဗျာဒိတ် ၁၉ တွင် လူများစွာ၏ ကယ်တင်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏ ထာဝရအကြံအစည်၏ နိဂုံးအဖြစ် ရှုမြင်ပြီး ဘုရားသခင်၏ သာသနာပြုအစီအစဉ် အောင်မြင်ရန်အတွက် အရာအားလုံးကို ကျေးဇူးတော်က လုပ်ဆောင်သည်။ ၎င်းသည် အတွင်းပိုင်းအားဖြင့် လူတစ်ဦးကို ခေါ်သည် (ဂလာ ၁:၁၃၊ ရောမ ၉:၁၆)၊ ဖြောင့်မတ်သည် (ရောမ ၃:၂၄)၊ သန့်ရှင်းစေပြီး ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သည် (တီ ၃:၇)။ ဤရှုထောင့်သည် ကျွန်ုပ်တို့အား မစ်ရှင်များတွင် အရေးကြီးသော အချက်နှစ်ချက်ကို ပေးသည်- ဘုရားသခင်ပေးသော အခွင့်အာဏာကြောင့် ဧဝံဂေလိတရားကို ဟောပြောခြင်း၌ ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်ခြင်း၊ နှိမ့်ချမှုနှင့် ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ခြင်းတို့ကြောင့် ဖြစ်သည်။ အကြင်သူသည် ကယ်တင်ခြင်းသို့ရောက် သည်ရှိသော်၊ အနန္တတန်ခိုးရှင်ဘုရားသခင်၏ သနားဖွယ်ကယ်တင်ခြင်းတန်ခိုးတော်ကြောင့် ဖြစ်သည်။

3. အသင်းတော်အတွက် သီးခြားလုပ်ပိုင်ခွင့်

နောက်ဆုံးတွင်၊ ဧဝံဂေလိတရားကြေညာခြင်းနည်းလမ်းဖြင့် သမ္မာကျမ်းစာဆိုင်ရာ သာသနာတော် အဆုံးသတ်နိုင်ချေရှိသည် (ရောမ ၁၀:၁၅-၁၆၊ ၁ကော ၁:၂၁)။ အသင်းတော်၏အမိန့်ကို မသေ ၂၈:၁၈-၂၀၊ တမန်တော် ၁:၈၊ မာကု ၁၅:၁၆ နှင့် လုကာ ၂၄:၄၆-၄၇ တွင် အတိအလင်းဖော်ပြထားသည်။ အသင်းတော်သည် လူမျိုးအားလုံး သို့မဟုတ် လူမျိုးစုအားလုံးကို သွန်သင်ရန်၊ ဗတ္တိဇံပေးရန်၊ တပည့်ဖြစ်စေရန်နှင့် ခရစ်ယာန်ယုံကြည်ခြင်း၏ အမှန်တရားများတွင် သူတို့ကို သွန်သင်ပေးရန် တိုက်တွန်းထားသည်။ သူတို့သည် တန်ခိုးအာဏာကို ခံရပြီး၊ အသက်ဆုံးသည်တိုင်အောင် ဘုရားသခင်သည် သူတို့နှင့်အတူ ရှိနေမည်ဖြစ်သည်။ ပျောက်ဆုံးဝိညာဉ်များကို ကယ်တင်ရန်နှင့် နှုတ်ကပတ်တော်နဲ့ ပြုစုပျိုးထောင်ရန် စသည့်လုပ်ငန်း သည် အသင်းတော်၏နှစ်ရှည်တာဝန်ဖြစ်ရမည်။

ယနေ့၊ မစ်ရှင်များသည် ကြီးမားသောအတိုင်းအတာအထိ ၎င်း၏ကျမ်းစာဆိုင်ရာ အလေးပေးမှုနှင့် ရှုထောင့်ကို ဆုံးရှုံးသွားခဲ့သည်။ သာသနာပြုအဖွဲ့အစည်းအများအပြားသည် လူမှုဖွဲ့စည်းပုံများကို ပြောင်းလဲခြင်း၊ ငတ်မွတ်သူများကို အစာကျွေးခြင်း၊ စာမတတ်သူများကို ပညာပေးခြင်းနှင့် ဆင်းရဲငတ်မွတ်သူများကို ကူညီပေးခြင်းများအဖြစ် မစ်ရှင်၏ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုကြသည်။ တပ်မတော်မှ သူငယ်ချင်းတစ်ဦးနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ကျွန်ုပ်တို့သည် အိမ်များကို ပေးကမ်းနိုင်ပြီး ဧဝံဂေလိတရားကို ဟောပြောခြင်းမပြုဘဲ ထင်ရှားစွာ ကူညီပေးနိုင်ကြောင်း ပြောပြခဲ့သည်။ ယနေ့ဧဝံဂေလိတရားဟောပြောခြင်းမှာ ဧဝံဂေလိတရားကြေငြာခြင်း မရှိခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့သခင်၏ ထူးခြားသောအမိန့်တော်များကို ချိုးဖောက်ရာရောက်ပါသည်။ ယနေ့ ကြီးမားသောလိုအပ်ချက်မှာ ခရစ်ယာန်သာသနာပြု ကြိုးပမ်းအားထုတ်သူများ၏ နှလုံးသားထဲသို့ ဗဟိုပြုသော သမ္မာကျမ်းစာဆိုင်ရာ ဧဝံဂေလိတရားကို ပြန်လည်ရယူရန်ဖြစ်သည်။ မဟာစေခိုင်းချက်သည် လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ အသေခံပြီး ရှင်ပြန်ထမြောက်သော ကယ်တင်ရှင်၏ ကြွေးကြော်သံဖြစ်သည်။

နိဂုံး

ကျွန်ုပ်တို့သည် သာသနာလုပ်ငန်းကို အရှုံးပေးခြင်း သို့မဟုတ် ၎င်းကို အခြားလူမှုရေး၊ စီးပွားရေး သို့မဟုတ် နိုင်ငံရေးအစီအစဉ်တစ်ခုခုအတွက် အစားထိုးခြင်းမပြုရပါ။ ကျွန်ုပ်တို့သည် မစ်ရှင်နယ်ပယ်အသီးသီးကို ပံ့ပိုးကူညီရန် ကြိုးပမ်းသည့်အတွက် ဤအခြေခံသုံးချက်-

သမ္မာကျမ်းစာရှုထောင့်ဖြစ်သော လူသား၏စိတ်ပျက်ဖွယ်အခြေအနေ၊ ဘုရားသခင်၏ သနားဖွယ်ကောင်းသောရည်ရွယ်ချက်နှင့် ခရစ်တော်၏အသင်းတော်အတွက် အထူးလုပ်ပိုင်ခွင့်ကို အာရုံစိုက်နိုင်ပါစေ။ ဤသည်မှာ ခရစ်တော်၌ ကျွန်ုပ်တို့ကိုခေါ်ခြင်း၏အဓိကတာဝန်သည် သာသနာလုပ်ငန်းအတွက်ဖြစ်သည်။ သခင်ဘုရားသည် ကျွန်ုပ်တို့အား ဧဝံဂေလိတရားပြန့်ပွားရေး နှင့် သာသနာပြုခြင်းလုပ်ငန်းတွင် မှန်ကန်သောအမြင်၊ စိတ်အားထက်သန်မှုနှင့် သစ္စာရှိစိတ်ဓာတ်ကို ပေးသနားတော်မူပါစေ။ **အာမင်။**

Rev. Dr Jack Sin
Sovereign Hope Bible-Presbyterian Church
Singapore